
Rozvíjíme prostor pro kvalitní komunikaci se zástupci severočeských měst a obcí
Iniciovali jsme cyklus setkání akcionářů SVS s vedením provozní společnosti SčVK

Severočeskou vodárenskou 
společnost vlastní 458 akcioná-
řů - severočeských měst a obcí. 
Snažíme se s nimi komuniko-
vat aktivně a pravidelně, aby 
se k nim dostávaly informace 
potřebné pro jejich práci co 
nejdřív. To je důvod, proč se ve-
dení SVS, zástupci orgánů, 
managementu i další pra-
covníci vždy v jarních mě-
sících setkávají se zástupci 
měst a obcí na aktivech ak-
cionářů, které předcházejí 
konání řádné valné hroma-
dy. 
Na těchto aktivech jsou pre-
zentovány jak výsledky SVS 
z předchozího roku, tak se spo-
lečně hledá řešení více tema-
tických okruhů, proto je zde 
věnován prostor diskuzi. Prv-
ní skupinu pravidelně tvoří 
dotazy na možnost koordinace 
staveb a na přebírání infra-
struktury vybudované obcemi 
do majetku SVS. 
Velmi diskutované byly loni 
také novely zákona o vodovo-
dech a kanalizacích a zákona 
o zadávání veřejných zakázek. 
Sem patří i výběrová řízení 
SVS a jejich transparentnost. 

O nich se mohli starostové 
a starostky přesvědčit již bě-
hem minulého roku, kdy byly 
aktualizovány příslušné vnitř-
ní předpisy SVS, umožňující 
představitelům měst a obcí, 
ve kterých se bude konat pří-
slušná investiční akce, být 
součástí výběrového řízení 
na zhotovitele.
Další okruh otázek pravidelně 
tvoří stav majetku a financová-
ní jeho obnovy. S tím úzce sou-
visí dotace a cena vody. Během 
setkání tak dochází k věcnému 
vysvětlení jednotlivých fakto-
rů, které cenu vody v našem 
regionu ovlivňují. 
Po loňské červnové valné hro-
madě starostové a starostky 
volali po podrobnější disku-
si k vývoji ceny vody. Vedení 
SVS této výzvě vyšlo vstříc 
a tak během podzimních měsí-
ců proběhlo deset diskusních 
setkání, která se uskutečnila 
po okresech Jablonec n. N., 
Liberec, Česká Lípa, Děčín, 
Ústí n. L., Litoměřice, Louny, 
Chomutov, Most a Teplice. Cí-
lem bylo nalézt kompromis, 
abychom neohrozili fungování 
vodohospodářského majetku 

a byli jsme i nadále schopni za-
jistit zásobování obyvatel pit-
nou vodou a odvádění a likvi-
daci komunálních odpadních 
vod. Mezi starosty a starostka-
mi převládl velmi zodpovědný 
přístup, který v dalších letech 
nezpůsobí vybydlení majetku 
a sociální únosnost ceny vody 
zůstane nadále zachována.
SVS má zájem trvale zlepšo-
vat komunikaci se starosty 
a zajistit jim všechny in-
formace, které ke své práci 
potřebují. Jednou z cest je 
zlepšení komunikace ak-
cionářů SVS (měst a obcí) 
i s naší provozní společností 
Severočeské vodovody a ka-
nalizace (SčVK). SVS pro-
to iniciovala sérii setkání 
zástupců SčVK se starosty 
po jednotlivých okresech, 
kde se budou projednávat 
aktuální témata té které 
obce, která starosty pálí 
z pohledu provozu vodohos-
podářské infrastruktury 
- tzn. kvalita vody, kvalita 
služeb provozovatele, způ-
sob komunikace v případě 
havárií a odstávek atd. Cí-
lem je také přímé navázání 

samosprávy na místně přísluš-
ného odpovědného pracovníka 
provozovatele, který má danou 
oblast na starosti.
Pro okresy v rámci pů-
sobnosti SVS se uskuteční 
v pěti dnech (19. 2., 20. 2., 
25. 2., 12. 3 a 13. 3. 2014) 
celkem deset setkání vede-
ní SčVK s akcionáři SVS - 
zástupci severočeských měst 
a obcí - a to tak, že v každém 
uvedeném termínu se usku-
teční dvě setkání ve dvou sou-
sedících okresech - jedno ráno 
a druhé odpoledne. 

Připravená témata: 
■  SčVK provozovatel 

infrastruktury a SVS její 
majitel

■  Změny v organizační 
struktuře SčVK

■  Kvalita vody, zdroje pitné 
vody v příslušné oblasti 

■  Problematika 
zásobování pitnou vodou 
a odkanalizování 

■  Informace o havarijních 
situacích 

■  Problematika požárních 
hydrantů 

■  Zákaznické služby 

■  Navázání přímých 
kontaktů na pracovníky 
SčVK 

Pro zajištění dostatečného 
prostoru k diskuzi se svý-
mi akcionáři tedy nyní SVS 
organizuje jak jarní aktivy 
akcionářů a valnou hroma-
du, tak i podzimní setkání 
s akcionáři. Předseda před-
stavenstva je každé pondělí 
k dispozici v sídle společnosti 
v Teplicích. SVS k zajištění 
transparentnosti výběrových 
řízení na zhotovitele staveb 
umožnila úpravou své interní 
směrnice účast zástupce akci-
onáře-starosty ve výběrových 
řízeních v jeho regionu. V re-
gionech jsou k dispozici akcio-
nářům jako první bezprostřed-
ní kontakt provozní inspektoři 
SVS. Mnoho praktických in-
formací pro akcionáře je dnes 
zveřejněno na webových strán-
kách SVS v sekci určené pro 
akcionáře. 
V souvislosti s realizací staveb 
zazněly na loňských podzim-
ních setkáních také náměty 
k větší intenzitě informová-
ní o činnosti SVS v médiích. 
Byly diskutovány možnosti 

ve zlepšování výměny infor-
mací a včasného informování 
obyvatel o investiční výstavbě 
v obcích. SVS zajišťuje vydává-
ní tiskových zpráv o stavbách, 
vydávání článků věnovaných 
aktuálním tématům a pravi-
delné zasílání elektronického 
zpravodaje akcionářům.
Ing. Bronislav Špičák, generál-
ní ředitel SVS, ujišťuje: „Bude-
me nadále o jednotlivých stav-
bách v co největším předstihu 
informovat na svých webových 
stránkách a poskytovat tiskové 
zprávy k jednotlivým zahajo-
vaným stavbám všem místně 
příslušným médiím. Zároveň 
budeme nadále úzce spolupra-
covat se všemi akcionáři, aby 
své obyvatele o stavebních pra-
cích a s tím spojených doprav-
ních omezeních v místech stav-
by informovali, ať už to bude 
s využitím radničních zpravo-
dajů či webových stránek měst 
a obcí. Cyklus setkání našich 
akcionářů se zástupci provoz-
ní společnosti SčVK, který za-
nedlouho začne, je dalším po-
třebným krokem ke zkvalitnění 
vzájemné komunikace a infor-
movanosti.“

Vodu musíme nejdříve upravit na pitnou, uskladnit ji, a dopravit k odběratelům. Po použití odběratelem ji odvedeme zpět jako odpadní vodu, vyčistíme, a vypustíme do přírody vodu čistou.

Severočeská vodárenská společnost a. s. (dále SVS) je co do rozsahu sítí největší vlastnická vodárenská společnost v ČR. Na území Ústeckého a podstatné části Libereckého kraje, kde žije přes 1,1 milionu obyvatel, 
je vlastníkem vodovodů, kanalizací a dalších zařízení vodohospodářské infrastruktury. Stav majetku SVS vzrostl za uplynulých 20 let u vodovodů o 25% na 8 900 km, u kanalizací o 56% na 3800 km, a u čistíren odpad-
ních vod dokonce o 239% z 84 na 201. Celkový objem prostředků určených na investice do vodohospodářského majetku SVS v roce 2014 je naplánován ve výši 1,25 miliardy korun. Tato částka bude kryta z vlastních 
zdrojů společnosti. Celková částka bude rozdělena v tomto poměru: cca. 25% půjde na strategické investice vyvolané legislativou, což představuje objem finančních prostředků ve výši 300 mil. Kč, a 75% je určeno 
na obnovu vodohospodářského majetku společnosti, a to v objemu téměř 950 mil. Kč. Tento poměr se rok od roku stále navyšuje, protože naší prioritou je urychlená obnova stávajícího infrastrukturního majetku.


